

# Ultrasound in Pregnancy

An ultrasound is a test that uses sound waves to look at your baby, the uterus and the placenta. You will be able to hear your baby's heartbeat and pictures will be seen on the screen. An ultrasound is not an x-ray and does not cause pain. This test takes about 20 minutes and will be done in your doctor's office or clinic.

An ultrasound is used to:

- Check the baby's due date.
- Check the baby's growth and weight.
- See if there is more than one baby.
- Look for signs of birth defects. If it shows that there might be a birth defect, other tests will be done.
- Look for causes of bleeding or other problems.
- Check the baby's position late in pregnancy.

Although the baby's genital area may be seen, ultrasounds are not done to find the baby's sex. You will be asked if you want to know the sex of the baby if an ultrasound is done. Ultrasound does not always show the sex of a baby.

## **To Prepare**

- You may be asked to drink 1 to 2 glasses of water before the test so your bladder is full. If so, do not urinate until after the test.

# Ультразвуковое исследование во время беременности

Ультразвуковое исследование – это обследование с использованием звуковых волн для получения изображения Вашего ребенка, матки и плаценты. Вы сможете услышать сердцебиение Вашего ребенка и увидеть его на экране. Ультразвук - это не рентгеновское излучение, и он является безболезненным. Это обследование длится около 20 минут и проводится в кабинете Вашего врача или в клинике.

Ультразвуковое исследование используется для:

- Проверки даты родов ребенка.
- Проверки развития и веса ребенка.
- Того, чтобы увидеть, нет ли там еще одного плода.
- Выявления признаков врожденных дефектов. При подозрении на врожденный дефект проводятся дополнительные обследования.
- Выявления причин кровотечения или других проблем.
- Проверки положения ребенка на заключительной стадии беременности.

Несмотря на то, что во время УЗИ можно увидеть область гениталий, определение пола ребенка не является основной задачей этого обследования. При проведении УЗИ Вам зададут вопрос о том, хотите ли Вы узнать пол Вашего ребенка. При проведении УЗИ пол ребенка не всегда виден.

## Подготовка

- До обследования Вас могут попросить выпить 1-2 стакана воды для того, чтобы наполнить Ваш мочевой пузырь. В этом случае не мочитесь до завершения обследования.

## **During the Test**

- You will lie on a table with your stomach uncovered.
- Warm gel is put on your skin. A wand is moved across the gel to take pictures.
- You will be able to see the pictures on the screen.
- The staff will talk to you about the pictures.

**Talk to the staff if you have any questions or concerns.**

## **Во время обследования**

- Вы ляжете на стол с непокрытым животом.
- На Вашу кожу будет нанесен теплый гель. Для получения снимка по поверхности геля будет двигаться специальный зонд.
- Вы сможете увидеть изображения на экране.
- Врач расскажет Вам об этих изображениях.

**Если у Вас есть какие-либо вопросы или опасения, обращайтесь к медицинскому персоналу.**

2005 – 2/2011 Health Information Translations

Unless otherwise stated, user may print or download information from [www.healthinfotranslations.org](http://www.healthinfotranslations.org) for personal, non-commercial use only. The medical information found on this website should not be used in place of a consultation with your doctor or other health care provider. You should always seek the advice of your doctor or other qualified health care provider before you start or stop any treatment or with any questions you may have about a medical condition. The Ohio State University Medical Center, Mount Carmel Health System, OhioHealth and Nationwide Children's Hospital are not responsible for injuries or damages you may incur as a result of your stopping medical treatment or your failure to obtain medical treatment.

Ultrasound in Pregnancy. Russian.